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Referat Årsmøde 2023 i Floorball Danmark 

Sted:  PULZION (KFUM HALLERNE), Peter Tofts vej 21, 6000 Kolding. 

Mødelokale: PULZION 

Dato:  Lørdag d. 20. maj 2023, kl. 11.00 

1. Godkendelse af dagsorden og repræsentanter 

Dagsorden godkendt. 7 medlemmer af bestyrelsen er til stede samt 21 klubber. Stemmeberettiget er i alt 

28. 

Deltagende klubber 

  

Benløse Floorball 

Brønderslev FC  

Copenhagen Floorball 

Dall-Ferslev IF 

Esbjerg Sharks 

FF København 

Frederiksberg Floorball Club 

Frederikshavn Blackhawks 

Helsingør Floorball Team 

Hørning FC 

Jægerspris Underducks FC 

Kolding Grizzlies  

Næstved Dragons 

Randers Raptors  

Skælskør Eagles Floorball 

Strandby Tornados  

Sunds Seahawks  

Sæby FC  

AaB Floorball  

Aalborg Flyers 

Aarhus FC TST  

Årsmødet er lovligt indkaldt og har overholdt de formelle tidsfrister og er beslutningsdygtigt.  
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2. Valg af dirigent og referent 

Ole Blædel valgt som dirigent og Troels K. Jensen som referent 

3. Bestyrelsen aflægger sin beretning 

Steen Houman, formand, aflægger bestyrelsens beretning. 

Året der er gået 

• Der er plusser og minusser 

• Seneste 6 måneder har været hårdt arbejde  

• Serviceniveau har ikke været det der ønskes 

• Følelse af at Floorball Danmark er ved at være der 

• Som bestyrelse har vi langt bedre ro i maven 

• Ender med underskud på 1,4 mio. som er højere end tidligere udmeldt 

• Skyldes aftrædelsesordning skal afregnes for 2022 

• At revisionen har ryddet op og indtægter har været bogført forkert 

• U19 VM, budgetteret med billetsalg på 500.000kr for at gå i 0 

• Solgt for 600.000 kr. 

• Tilskuere rekord og stream rekord 

• Endelige regnskab kendes ikke endnu 

• Budget for 2023 kører, efter første kvartal kommer månedsrapporter, de indeholder det de skal 

• Forventning at budget holder 

• Revisionen og DIF har godkendt genopretningsplan 

• Der er set ind i procedurer og de interne revisorer vil fremadrettet få økonomirapporter ligeså og 

de vil ligge som del af referat 

• Info om Sekretariat 

• Der har været udskiftninger 
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• Fået ledelse og struktur på kontor 

• To stillinger udløber slutter maj og september  

• Børne- og unge konsulent er slået op, vigtigt at vedkommende har floorball baggrund 

• Peter Hug indtræder på fuld tid 

Fokus på disse punkter  

• Oprydning fortsætter 

• Hjemmesiden bliver opdateret 

• Fortsat ansvarlighed omkring økonomi 

• KERNEOPGAVEN er turneringen 

• Fokus på DIF strategiske spor 

Tak til klubberne der har hjulpet gennem sæsonen 

Tak til Frederikshavn med hjælp ved Final4 samt VM U19.  

Tak til HG Næstved med hjælp ved Superfinalen. 

Tak til Snejbjerg, Herning og Sunds med hjælp ved Landsstævnet 

Tak til dommerne 

Ingen dommere betyder ingen kampe. Der er altid et behov rekruttering og fortsat uddannelse af de 

dommere der er i forbundet, og der skal lyde en stor tak til alle de der løfter dommerrollen, og tak til 

dommerudvalget for den indsats der var om at holde den gode tone over for dommerne. 

Tak til alle 

Der er med på tværs af klubberne og er derude og arbejder med frivilligheden. Uden jer kunne floorball 

ikke levere som det sker, tak. 

Esbjerg Sharks: Spørger ind til hvad der har været godt og hvad der ikke har været godt ved turneringen.  

Steen Houman svare at kommunikationen fra FD’s side har været mangelfuldt.  

Frederiksberg Floorball Club: Spørger ind til en landsdækkende turnering for herrer. 

Steen Houman svare at der ikke er kommet forslag om en sådan til behandling.  
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Jægerspris Underducks FC: Klubben vil gerne stille deres hjælp til rådighed især med sponsorater og 

rugbrødsarbejde i administrationen.  

Den 9. maj sendt klubben v/ Ole Peltola et 9 siders langt skriv med spørgsmål, med en forventning om, at 

dette enten blev sendt med ud ifm. info omkring årsmødet, eller besvaret via beretningen. Klubben 

ønskede ikke at stille alle spørgsmål ved mødet, men ville gerne vide Hvor skal vi være og Hvad vil man 

gerne arbejde med. 

I. 1. Division fik Skælskør 11 kampe, men betalte for 18 kampe i turneringsgebyr.  

Skælskør afholder selv deres Hverdagsfloorball, da det kører bedre privat eller ved DGI.  

Der er generelt mange mangler ifm. referater, hvor der mangler bilag og mere info ift. hvad der arbejdes 

med. 

Der mangler kontaktdata på bestyrelsen, så man kan komme i kontakt med dem.  

Ole Peltola vil derfor gerne ind i bestyrelsen for at rette op på disse ting.    

Steen Houman svare at det rigtige for bestyrelsen er ro og at bestyrelsen har rakt ud for hjælp ved 

relevante personer der beredvilligt har hjulpet med diverse emner. 

Ift. antal kampe i fx 1. Division så er bestyrelsen ikke herre over når hold melder afbud til kampe, eller 

trækker holdet.  

Der er mangler ved referater, hvor der bliver rettet op på dette ved fx at få økonomien som bilag ved alle 

bestyrelsesmøder, samt at der kommer referater fra Turnerings- og Dommerudvalgene fremadrettet.  

Alle bestyrelsesmedlemmer vil fremadrettet for en Floorball Danmark mail der bliver vist på hjemmesiden, 

som det eneste. Så ingen telefonnumre på nær til Formanden.  

4. Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse (Bilag vedsendt) 

Sekretariatschef, Troels K. Jensen fremlægger årsregnskab til godkendelse.  

Regnskabet blev godkendt. 

 5. Fastsættelse af medlemskontingent 

Bestyrelsen indstiller til uændret medlemskontingent (500,- for medlemskab og 10,- pr. medlem). 

Forslag vedtaget.  
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6. Behandling af indkomne forslag 

Forslag 1, fra Floorball-Fællesskabet København, Vanløse Floorball og Frederiksberg Floorball Club vedr.: 

1) Kommission til udvikling af turneringsstruktur for ungdom. Motiveret af Allan Guldberg. 

Forslag vedtaget 

Steen Houman: Vil gerne have seniorer med i arbejdet 

Copenhagen Floorball: Var med i sidste arbejdsgruppe, hvor andre klubber kom med forslag da arbejdet 

var færdigt. Vigtig at alle forslag kommer under arbejdet, så alle gode ideer kan komme med fra start.  

Esbjerg Sharks: Kommissionen bør lytte til hvad fx håndbold og fodbold og når den kommer med en 

anbefaling, skal denne låses fast i en langsigtet plan, hvis den bliver vedtaget.  

Bestyrelsen opfordres til at lytte til klubberne, da de har fingeren på pulsen og så skal alle løbende 

informeres om arbejdet i kommissionen.  

Benløse Floorball og Hørning FC: Vil gerne have Ungdom og Seniorer adskilt i kommissionen.  

Steen Houman: Alt info fra kommissionen vil løbende blive tilsendt klubberne.  

Det er vigtigt at arbejde med både Ungdom og Seniorer, men bakker op om at kommissionen kun arbejder 

med Ungdom.  

Afstemning omkring om seniorer skal med i Kommissionen: Repræsentantskabet valgte at Seniorer ikke 

skal med i Kommissionen.  

2) Afvikling af slutspil for Old Boys, Old Girls og veteraner samt ændring af aldersinddeling. Motiveret af 

Allan Guldberg. 

Forslag vedtaget 

Esbjerg Sharks: Hvad vil det trække af ressourcer i sekretariatet?  

Steen Houman: Det er ikke en udfordring i sekretariatet. Der vil komme gebyr på og hjælp fra klubberne.  
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3) Vedr. ændring i Turneringsreglement for Floorball Danmark §2.5 Afvikling af Danmarksturneringens 

grundspil. Motiveret af Allan Guldberg. 

Forslag ikke vedtaget 

Claus Gormsen: Der er allerede fokus på det, så holdene kan få så mange kampe som muligt 

Benløse Floorball: Afbudskulturen skal ændres ved os klubber, ellers hjælper det ikke at ændre noget 

Esbjerg Sharks: Det vil ikke hjælpe med flere kampe, men der skal være stører konsekvens hvis man ikke 

ønsker at rykke op. Det bedste ville være hvis man fyldte alle rækker op oppe fra 

Claus Gormsen: Der gives ikke dispensation til ikke at rykke op. Der gives derimod sanktioner.  

Forslag 2 fra Bestyrelsen 

1) §2 Floorball Danmarks medlemmer, hvor Bestyrelsen ønsker at oprette et B medlemskab, der ikke koster 

klubben noget. Motiveret af Steen Houman 

Forslag vedtaget 

2) §9 Bestyrelsen, hvor denne ønsker at gå fra 8 medlemmer til 7 medlemmer. Motiveret af Steen Houman 

Forslag vedtaget 

Forslag 3 fra Turnerings- og Dommerudvalg 

1) Tilføjelse til Turneringsreglementet §1 Almindelige bestemmelser – 1.11 Dommerforpligtelser. Claus 

Gormsen motiverer. 

Forslag vedtaget 

Frederiksberg Floorball Klub: Vi stemmer for forslaget, men vi synes det er en hård straf. Forudsætningen 

for at levere dommere må også være, at der er nok af kurser til disse.  
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Næstved HG: Der skal investeres i kurser. Vi har fx en der gerne vil være dommer ved os, men han kan ikke 

komme på kursus, der kun var 4 tilmeldt. Hvis der ikke er 8 tilmeldt, bliver det aflyst.  

Copenhagen Floorball: Hvornår træder forslaget i kraft og er der nok kompetente dommere til ligaen? 

Claus Gormsen: Der er pt ikke nok dommere til ligaen. Klubberne har rigtig gode forslag til hvordan der 

kommer flere dommere og der vil altid være dialog med klubberne inden en evt. sanktion. Så jeg kan kun 

opfordre til at sende folk på kursuser.  

Lene Jakobsen: Der kommer snart mail omkring udbyd af dommerkursuser.  

Benløse Floorball: Det vil være godt med et dialogmøde. Mange vil gerne dømme, men klubberne skal selv 

stå for dette, så ikke via navnepåsætning, men mere klubpåsætning.  

Jægerspris Underducks: Det er for bøvlet at stille sig til rådighed. Dommerne stopper pga. systemet. Hvis 

der sanktioneres, vil klubberne undgå dette ved at hente dommere i andre klubber.  

Lene Jakobsen: MVP er bøvlet, men er ikke grund til at folk stopper.  

2) Tilføjelse til Turneringsreglementet §1 Almindelige bestemmelser – 1.17 Beskyttelsesbriller. Claus 

Gormsen motiverer. 

Forslag ikke vedtaget  

Benløse Floorball: De unge mennesker ønsker ikke at have briller på, så det bliver sværere at få dem til at 

hjælpe.  

Kolding Grizzlies: Ved os er der tradition for at have briller på, også til træning, så det er en vanesag 

Esbjerg Sharks: Vi synes ikke det skal reguleres 

HG Næstved: Der er forskel på hvor bolddrenge/pigerne sidder. Er de længere oppe af langsiden, er 

problemet ikke så stort.  

Benløse Floorball: Vi kan lave en hensigtserklæring om at rykke dem længere op ad langsiden.  
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3) Godkendelse til udøvelse af Turneringsreglement §4 Afvikling af kamp - 4.19 Dommere. Lene Jakobsen 

motiverer. 

Forslag ikke vedtaget 

Lene Jakobsen: FD har mulighed for at hjælpe ved at påsætte dommere for at udvikle og fastholde 

dommere. Det kan man ikke ved klubdommere. Men dette er klubberne der skal betale for dette.  

4) Tilføjelse til Turneringsreglement §8 Overtrædelse af turneringsreglementet, bøder og protester –  

8.3 Udeblivelser. Claus Gormsen motiverer.  

Forslag ikke vedtaget 

Frederiksberg Floorball: Det vil blive besværligt at finde ud af hvorfor holdene udebliver. Vi mener heller 

ikke man kan tvangsoprykke klubber, som konsekvens for at tvangsnedrykke andre. 

Hørning FC: Det vil ikke blive sjovt for de andre hold at møde tvangsnedrykkede hold, da de som regel er 

for gode.  

5) Ændring til Ungdomsreglementet §2 Ungdomsspillere – Dispensationsprincipper ældre spillere. Claus 

Gormsen motiverer.  

Forslaget bliver trukket tilbage og indgår i det besluttede kommissorium 

Helsingør Floorball Team: Vi har ikke nok piger til at gennemføre en sæson, hvis forslaget stemmes 

igennem.  

Sæby FC: Vi vil tabe spillere på det, da spændet aldersmæssigt er for stort. Klubberne skal være bedre til at 

styre trænerne i stedet for, så en eller to spillere ikke styre hele kampen.  

HG Næstved: Det må være trænernes ansvar. Vi vil ikke kunne stille hold uden dispensationer.  

Esbjerg Sharks: Vi oplever generelt ingen problemer og vi har kun 3 spillere i nogle årgange, så vi bliver nød 

til at have dispensationsmuligheden.  
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 6) Ændring til Ungdomsreglementet §5 U9 og U11. Claus Gormsen motiverer.  

Forslag vedtaget og gældende for alle rækker i turneringen 

Aalborg Flyers: Dette burde gælde i alle rækker og ikke kun i U9 og U11 

7) Tilføjelse til Floorball Danmark Adfærdskodeks - 5 Følgende adfærd er uforenelig med Floorball 

Danmarks adfærdskodeks og kan sanktioneres. Claus Gormsen motiverer. 

Forslag vedtaget  

7. Valg af formand 

Valg af formand foregår i lige år.  

 

8. Valg af næstformand 

Valg af næstformand foregår i ulige år. Næstformand Stine Dahl ønsker genvalg 

Næstformand blev genvalgt 

 

9. Valg af økonomiansvarlig 

Valg af økonomiansvarlig foregår i ulige år. Økonomiansvarlig Heidi Printzen ønsker genvalg.  

Økonomiansvarlig blev genvalgt  

10. Valg af menige medlemmer til bestyrelsen 

Valg af menige bestyrelsesmedlemmer for en 2-årig periode: 

Bestyrelsesmedlem Lene Jakobsen er på valg og ønsker genvalg. 

Bestyrelsesmedlem Claus Gormsen er på valg og ønsker genvalg.  

Ole Peltola fra Jægerspris Underducks Floorball Club opstiller til Bestyrelsen 

Efter stemmeafgivelse blev Lene Jakobsen og Claus Gormsen genvalgt. 
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11. Valg af op til to suppleanter til bestyrelsen 

Bestyrelsen indstiller Allan Guldberg som 1. suppleant 

Bestyrelsen indstiller Martin Starcke som 2. suppleant 

 

Suppleanterne blev valgt 

12. Valg af medlemmer og suppleanter til Disciplinærudvalget 

Formand for Disciplinærudvalget Jens Albagaard ønsker genvalg som formand.  

Klaus Holze Thøgersen ønsker genvalg som menigt medlem. 

Marianne Bisgaard Jensen ønsker genvalg som menigt medlem. 

Jannik Andersen Engelhardt ønsker genvalg som menigt medlem. 

Desuden er der en vakant post som Suppleant  

Medlemmer til Disciplinærudvalget blev genvalgt.  

13. Valg af medlemmer og suppleant til Appeludvalget 

Jeanette Hyttel ønsker genvalg. 

Peter Trinskjær ønsker genvalg 

Bestyrelsen indstiller Jonas Nordheim  

Bestyrelsen indstiller Cecilie Salejärvi  

Desuden er der en vakant post. 

Medlemmer til Appeludvalget blev valgt.  

14. Valg af statsautoriseret revisor 

Bestyrelsen indstiller Ernst & Young til valg for ét år. 

Ernst & Young genvalgt. 

15. Valg af evt. intern revisor 

Stephan Grey er villig til genvalg. 

Jeppe Bisgaard er villig til genvalg. 

Interne revisorer genvalgt. 




